
校長的話
今天是1558語資班成果發表會美好的一天，主題是
「末日樂園」，我很期待充滿創意與巧思的1558要如
何來詮釋這個充滿喜樂與擔心的主題，如何演繹語資
班充滿學習樂趣並且投入很多情感的園地，可是也為
他的發展感到擔心的主題。我要感謝1558的導師雅玲
老師，還有所有的老師給予孩子最大的關心最多的照
顧，和滿滿的愛，讓他們成長茁壯，今天他們將學習
成果呈現在大家的面前，我相信他們一定做了很多準
備，一定會相當精采，也期待今天參與的師生以喜悅
之心品味這場豐富與精采的饗宴。

師
長
的
話

4



附中所有班級中，語資班是富有文藝氣息的一群，能
靜能動、允文允武，在經歷了各種專題課程的淬鍊成
長後，在成發活動中展現各種成果。

祝福附中語資第18屆成發《末日樂園》順利成功，也
祝福這群藍天之子可以找到自己的目標，朝著理想目
前進，一切都能順心如意！

教務主任的話
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Dear 1558ers,

It’s that time of the year when I am reminded of the passing of a

year and the coming-of-age for another group of great voyagers in

the making. Looking back, I realized not only how much you’ve

traveled but also how much you’ve toiled as academic researchers,

discussion leaders, student ambassadors, writers, musicians,

performing artists, club presidents, concert organizers,

philanthropists and camp operators. A perusal of the fruits of your

creative expeditions is sure to convince us once again of the rich

and magical elements of this language program. Your works and

performances manifest the multi-faceted talents 1558 teachers and

students possess, which I believe take root in the fertile soil of

HSNU. For that, I proudly present you to the world as you blossom

and unveil yet another phase of your journey. Have a good one!
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My dearest 1558ers,

  I am dedicating to you this acrostic poem “The Last Paradise” to

celebrate your fruitful performance. 

 Time stealthily comes and goes.
 Happiness is its humble goal.
 Earth revolves around the sun and does not  slow

 Laboriously but loyally.
 A ray of hope shines, 
 Shooting through the dark clouds
 Traveling across the wasteland and entering the dreamer’s heart.

 Pure and proud
 A new self is born
 Ready for a sojourn in the paradise of happiness.
 A new day has begun. 
 Darling buds of May do sway 
 In the hearts and minds of those who are here to stay.
 Smile and sparkle. 
 Embrace every day and find in each moment a gem of joy.

  As an inseparable part of 1558, you strive to live each and every

day of your life with glamour and glory. There have been moments

when you are down and depressed, or when you have doubts about

why things have gone out of control, but remember there will

always be a rainbow after the rain. As long as you keep the seed of

fire in your heart, and as long as you nourish your dream with

hope, you are sure to reap a bountiful harvest.
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給1558的雲兒們、鳥兒們：

格外珍惜這兩年與你們共學的時光，那堪稱最幸福的
時光，因著你們的相知相伴，而充滿共鳴的喜悅。

置身人文世界，何等幸褔，過去兩年，我們共讀許多
經典；身為語文老師，何其有幸，得以透過你們的文
字與發表，進入你們敏感、深邃的內心世界，看見你
們的足印，聽見你們的歌聲！

而身為人文領域的關懷者與學習者，「我們全部的尊
嚴就在於思想」，它也是引領世界走向美好的最大力
量。莫忘語資樂園裡習得的美麗風景：大洋般的胸
襟、夕照般溫煦的悲憫，這也是我給你們的深深祝
福！

秀華老師 2023.04.23


